
Skejby-Vorrevang Dagtilbud  

 
 
 

Referat for dagtilbudsbestyrelsesmøde 29/9-2020  

Tid: tirsdag d. 29. september 2020 kl. 17:15-20:15  

Sted: Microsoft Teams 

Deltagere: Thilde, Susanna, Vivi, Johanne J, Mette, Louise, Josephine, Christina, Johanne N, Søren 

Fraværende: Marianne 

Referent: Josephine 

1. Nyt fra dagtilbuddet  

Dagtilbudsleder Susanna fortalte om institutionerne i den nuværende COVID-19-situation og den 
økonomiske situation som følge af COVID-19-nedlukningen.  

Susanna fortalte om det nuværende arbejde med nye hjemmesider til alle dagtilbud, og kort om 
implementering af Aula 

Susanna gav en introduktion til Budgetaftale for Børn og Unge i Aarhus Kommune for 2021-2024. En række 
pointer blev fremhævet 

- Forligspartierne har lavet en aftale om at fremrykke indfasningen af minimumsnormeringer 
- En del af minimumsnormeringer betales ved at ændre flytningen fra vuggestue til børnehave, fra 2 

år og 11 mdr, til 3 år.  
- Enighed om højere normeringer 
- Enighed om at lave en international vuggestue 
- Der skal bruges en ny model for fordeling af midlerne på dagpleje- og daginstitutionsområdet 
- Der skal spares på administration og konsulenter  

Susanna har fordelt en række overskudsmidler til dagtilbuddets institutioner, hver af institutionerne har 
fået 50.000kr til optimering af læringsmiljøer og 10.000 til ekstra personaletimer. Fordelingen er sket uden 
at Susanna har rådført sig med bestyrelsen – der var ingen indvendinger til beslutningen på 
bestyrelsesmødet grundet tidspres. 

2. Orientering om kommende budget og forventet regnskab  

Susanna orienterede bestyrelsen om det kommende budget gældende for de 7 institutioner: 

- Dagtilbuddet tildeles et beløb pr barn afhængigt af barnets alder og pladstype: 0-2 år, 3 år – skole, 
fuldtid, deltid 

- Derudover tildeles dagtilbuddet en række tillægsbevillinger: bygninger, grønne arealer, §11-
ressourcer, decentraliserede h-midler, børn med vidtgående handikap, udsatte børn og børn med 
DSA (Dansk som andetsprog), Implementering af Aula, Øgede normeringer, særaftaler, Virus løn, 
virus kompensation drift 
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- Samlet budget på lidt over 41 mio. 
- Enkelte afdelinger er blevet tildelt ekstra penge fra Socialstyrelsen – til vuggestuebørn (baseret på 

demografiske undersøgelser) til normeringer til en tidlig indsats 

Forventet regnskab: 
Som tidligere nævnt, er der i år, en række midler dagtilbuddet ikke får brugt. Derfor tog Susanna beslutning 
om at fordele 50.000kr til optimering af læringsmiljøer og 10.000 til ekstra normeringer i alle institutioner - 
Pengene skal bruges i oktober og november 

I regnskabet forventes et samlet overskud på 231.000 kr. 

3. Kort præsentation af Læreplanen og den evalueringsproces der ligger forude  

Susanna gav en kort præsentation af Den Styrkede Læreplan og den kommende evalueringsproces. 

Det blev fremhævet, at udviklingsprocessen har affødt en række gode snakke og refleksioner over 
hverdagen i institutionerne (en berigende proces for medarbejderne i institutionerne) og rammere, retning 
og fokus for fremtidens arbejde 

Læreplanen illustrer hvordan institutionerne arbejder med Aarhus Kommunes fælles pædagogiske grundlag 

Man vil bevæge sig over mod en pædagogisk tilgang, der fokuserer på, at børnene lærer af alle dagens 
aktiviteter, og ikke kun af aktiviteter opsat af pædagogerne  

Dagtilbuddet skal evaluere læreplanen med et procesevalueringsværktøj, således at den evalueres med 
afsæt i den nuværende situation og børnegruppe 

I oktober skal der afvikles en workshop i dagtilbuddet i forbindelse med Stærkere læringsfællesskaber som 
alle skoler og dagtilbud deltager i. Workshoppen vil bl.a. indeholde dele af evaluering af den Styrkede 
Læreplan/ læringsmiljøer -som senere skal bidrage til en samlet evaluering. 

Bestyrelsen bliver orienteret om evalueringen når den er færdig  

4. Årsplan for bestyrelsen  

Til bestyrelsesmødet den 18.11.20 udformer Thilde (i dialog med Susanna) et udkast til en årsplan, og 
præsenterer principperne for dagtilbuddets virke, som vi gennemgår på dette møde. (Susanna sender 
materiale om principperne til bestyrelsens medlemmer)  

Foreløbigt er følgende emner til årsplanen blevet nævnt: Kostvalg, Budget, Principper, (Kvalitetsrapport), 
(Aula) 

5. Kommende kostvalg - bestyrelsen skal stemme om aldersopdeling  

Bestyrelsen har enstemmigt besluttet at der afholdes 1 afstemning, gældende for hele afdelingen (både 
vuggestue og børnehave).  
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Afstemningen bliver fremover digital (e-boks).  

Vi kan i forældrerådene drøfte formidlingen til forældrene om afstemningens format 

Informationer om det konkrete kosttilbud i de individuelle institutioner kommer senere 

Madplaner skal være tilgængelige for alle forældre – de skal lægges på intra 

6. Evt.  

I Nordlys laver de en COVID-19-evaluering fra forældrenes perspektiv som vil blive præsenteret for 
bestyrelsen  

7. Mad til næste møde?  

Næste møde: 18.11.20 – i Pavillonen ved Bonanza – Susanna bestiller Sandwich  

 


